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DenizBank, yerel 
para birimi
ile ticareti 
anlatacaks.6

Göçmen işçilerin 
7 bin patenti 
geçersiz kabul 
edildi s.7

Putin, Hugo Chaves 
ödülüne layık 
görüldü

s.12

Türk-Rus Dostluk 
Grubu Başkanı 
Recai Berber, 

Gazetem’e yaptığı 
özel açıklamada, 

Türk-Rus 
ilişkilerinin 

dünü bugününü, 
son dönemde 

yaşananları 
ve geleceğe 

yönelik hedef ve 
görüşlerini anlattı.

24 KASIM ÖNCESINE
HENÜZ GELMIŞ DEĞILIZ
AMA GEÇECEĞIZ

TÜRKIYE-RUSYA 
ilişkilerinde uçak 
krizinin aşılmasıyla 

başlayan normalleşmeyle 
birlikte TBMM ve Duma’da 
yeniden parlamentolar 
arası dostluk grubu 
kuruldu. TBMM’deki 
grubunu kurucu başkanı 
da AK Parti Manisa Millet-
vekili Recai Berber oldu.

Dostluk Grubu Başkanı 
Recai Berber’in röporta-
jından satır başları şöyle:

·   Şu anda 24 Kasım 
uçak hadisesinden 

önceki duruma henüz 
gelmiş değiliz. Çünkü her 

şeyden önce vize meselesi. 
İki taraflı olarak vizelerin 
kaldırılması ekonomik ve 
kültürel ilişkiler açısından 
çok önemli bir adımdır.

·   Her bir ürün için tica-
retimizi geliştirmek 

adına ayrı ayrı kararlar 
alınıyor. Yeni listeler 
yayınlanıyor. İşte bunların 
ithaline izin veriliyor. Ama 
bizim genel bir serbest 
ticaret anlaşmasına  
ihtiyacımız var.

·   Dünyadaki 
konjonktürün Türkiye 

ve Rusya, hatta İran, Irak, 
Suriye,bütün bu bölge 

Türkiye ve Rusya işbirliği 
yaptığı takdirde bir barış 
ve refah bölgesi haline 
dönüşebilir.

·   Türkiye ve Rusya’nın 
bu yönde bir karar 

almasıyla, okyanus 
ötesinden gelip de 
buradaki huzuru, Türkiye 
ve Rusya, İran’a rağmen 
kimse bozamaz.

·    Ticaret hacminin 
100 milyar dolara 

çıkması, sadece burada 
üretilenin oraya satılması, 
orada üretilenin buraya 
satılmasıyla 
olmaz.

Türk-Rus 
Dostluk 

Grubu 
Başkanı 

Recai 
Berber:

“ŞU anda 24 Kasım 
uçak hadisesinden 

önceki duruma henüz 
gelmiş değiliz. Çünkü 
her şeyden önce 
vize meselesi var. İki 
taraflı olarak vizelerin 
kaldırılması ekonomik 
ve kültürel ilişkiler 
açısından çok önemli 
bir adımdır. 

Türkiye’de belki 
80 binden fazla evli 
çift var. Bu insanlar 
da akrabalarıyla 
gidip geliyorlar. 
Dolayısıyla bu vizenin 
kaldırılmamış olması 
sosyal probleme de 
yol açıyor. 

‘VIZELER 
KALDIRILMALI’

LÜKS kiralık 
dairelerle 

uğraşan Savills 
emlak ajansı, 
2016 yılında 
Moskova’da lüks 
konutları en çok 
kiralayanların 
Fransızların 
olduğunu 
açıkladı.

Moskova’daki 

lüks 
apartmanlar 
Fransızların 
ilgisini çekti

� s.5

UEFA Avrupa Ligi mücadelesinde 16 Şubat’ta “Krasnodar” 
stadyumunda karşılaşacak olan Krasnodar - 

Fenerbahçe maçı biletleri satışa çıktı.

TÜRK Hava Yolları, dış hat seferlerinde 2-2,5 saatlik 
uçuşlara kadar ekonomi sınıfındaki soğuk salata ve meze 

yerine iç hatlardaki gibi yolcu arasında tost olarak 
bilinen sıcak sandviç uygulaması başlatıldı. 

RUSYA Çalışma Bakanı 
Maksim Topilin 

“Rossiyskaya Gazeta”ya 
verdiği röportajda, işsizlik 
ve maaşlar başta olmak 
üzere birçok konuya açıklık 
getirdi: “Maaşları işçi 
çıkartarak artırma gibi 
bir hedefimiz yok.”

� s.11

� s.09

� s.03

� s.04

Krasnodar - Fenerbahçe 
biletleri satışa çıktı

THY, Moskova seferlerinde  
yemek servisini
kaldırmayacak

İşçi çıkartarak maaşları 
artırma hedefimiz yok
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Editör
Cansu Topcu

FEDERAL 
Antitekel Servisi 

(FAS), Rusya’nın 
havalimanlarında yer 
alan kafelerdeki fiyatları 
denetlemeyi planladığını 
bildirdi. FAS Başkanı İgor 
Artemyev, bu çalışmaları 
“Memnuniyetle” 
yürüteceklerini belirtti.

Artemyev Federasyon 
Konseyi’nde yaptığı 
açıklamada, son 
zamanlarda FAS’ın bu 
alandaki çalışmaları 
hafiflettiğini itiraf ederek, 

kafelerdeki fiyatları 
denetleyeceklerine dair 
söz verdi. Artemyev, 
havalimanlarındaki 
otoparkların fiyat 
politikalarını da 
denetlediklerini açıkladı.

Bilindiği üzere daha 
önce, havalimanlarında 
uzay yemeklerinin 
satılmaya başlandığı 
bildirildi. Vatandaşlara, 
Borş çorbası, marine et, 
meyve püreli peynirler 
gibi seçenekler sunuluyor. 
Bir kutu yemek 300 ruble.

RUSYA Sağlık 
Bakanlığı, sağlıklı 

yemeklerin verileceği 
ücretsiz yemekhane ve 
kafelerin açılmasını teklif 
etti. Durumu kötü olan 
vatandaşlar için bu hizmet 
ücretsiz olacak. 

Sağlık Bakanlığı 
tarafından hazırlanan, 
2025 yılına kadar sağlıklı 

yaşam şekli stratejik 
projesine göre, gelirleri 
asgari geçim düzeyinin 
altında bulunanlar ise 
bu imkanlardan ücretsiz 
faydalanacaklar. 

Projeyi hazırlayanlar, bu 
önlemin enfeksiyon dışı 
sebeplerden ölüm oranını 
ciddi anlamda azaltacağını 
belirttiler. 

Ücretsiz yemekhane 
ve kafeler zinciri açılıyor
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RUSYA Sağlığı Bakanlığı 
2009 yılından bu yana 
alkollü içkilerin tüketimi 

istatistiği değerlendirerek 
alkollü içkilerin tüketiminin 1,5 
kat azalarak kişi başı yılda 14 
litreden 10,5 litreye düştüğünü 
belirtti.

2009 yılında kişi başı yıllık 
14 litre düşüyordu, ancak bu 
gösterge giderek azalmaya 
başladı. 2010 yılında bu rakam 
13,5 litreye, 2011 yılında 12,4 
litreye, 2012 yılında 11,9 litreye, 
2013 yılında 11,6 litreye, 2014 
yılında da 11,1 litreye düştü. 2015 
yılında bu gösterge 10,5 litreye 
ulaşmış oldu. Rusya İstatistik 
Kurumu 2016 yılının göstergesini 
henüz açıklamadı.

Kurumun Başkanı Sultan 
Hamzaev, konuyla ilgili 
açıklamada şu ifadeleri kullandı: 
“Bu tür reytinglere dikkat 
etmemizin stratejik anlamı var 
çünkü bu reytingler sayesinde 
bölgelerimizdeki gelişmeleri 
öğrenmiş oluyoruz. En çok içki 
içildiği bölgeler Uzakdoğu’da 
bulunuyor. 2016 yılında 

hazırladığımız reytingin son 
sırasında Magadan Oblastı yer 
aldı. Dolayısıyla bizim ve federal 
makamların görevi, bu bölgeye 
yardımcı olmak.“

Söz konusu reytingin son 
üçüne Çukotskiy Özerk Okrugu 
ve Komi Cumhuriyeti de girdi. En 
az içki içildiği bölgeler arasında 
Çeçenistan, İnguşetya ve Dağıstan 
Cumhuriyetleri yer aldı. 

Hamzaev sözlerine şöyle 
devam etti: “Genel olarak 
olumlu eğilim söz konusu. 
Ancak yasadışı içki piyasasının 
payının artması, alkollü içkilerin 
kalitesi gibi sorunlarımız da 
var. Bu yüzden bu alanda devlet 
politikasının pekiştirilmesi ve 
Toplumsal Kurumların yardımıyla 
yürürlükteki Kanunlara 
uyulmasını denetiminin 
sağlanması, ana hedeflerimizdir.”

RUSLAR DAHA AZ 
ALKOL TÜKETMEYE BAŞLADI

RUSYA Sağlık 
Bakanlığı, 

sağlığa zarar 
veren gıda 
ürünlerinin 
reklam süresinin 
kısıtlanmasını 
önerdi. Zararlı gıda 
ürünlerinin 
listesinde gazlı 
içecekler, cips, fast 
food’un yanı sıra 
çikolata gibi fazla 
yağ ve şeker içeren tatlılar yer aldı.

Zararlı ürünlerin etiketlerinde açık fonda 
siyah harfle içerdiği enerji, yağ, karbonhidrat, 
protein ve tuz hakkında bilgi olması gerektiği 
dile getirildi. Bu tedbirlerin amacı ölüm 
oranını azaltmak. İletişim Bakanlığı, bu 
öneriye karşı çıktı. Bakanlık Sözcüsü, böyle 
devam ederse gelecekte sadece yağsız süzme 
peynir reklamının yapılacağını dile getirdi.

Devlet Duması cips ve şekeri fazla olan 
gazlı içeceklere vergi uygulanmasını öngören 
yasa tasarısını kabul etmemişti.

Çikolata, salam ve 
gazlı içeceklerin 
TV reklamı 
kısıtlanabilir

Rusya’da 2016’da tereyağı ve 
salatalık zam şampiyonu oldu.

RUSYA İstatistik Kurumu, 2016 yılında tereyağı 
fiyatına diğer gıda ürünlerine kıyasla yüzde 
20,5 ile en yüksek zam yapıldığı bildirildi. 

Süt ürünleri fiyatları yüzde 9,5 oranında, balık ve 
deniz ürünleri fiyatları ise ortalama olarak yüzde 8,6 
oranında arttı.

Makarna ürünlerinin fiyatları yüzde 4,5 oranında 
yükseldi, ayçiçeği yağı ise yüzde 3,4 oranında zam 
gördü. Sebze ve meyve fiyatları geçen yıl içinde 
önemli ölçüde arttı. Salatalık fiyatlarına yüzde 
23,7, domates fiyatlarına yüzde 8,3, üzüm fiyatların 
yüzde 5,3, patates fiyatlarına yüzde 3,1, kuru soğan 
fiyatlarına yüzde 2,2 oranında zam yapıldı.

Rusya İstatistik Kurumu, bazı ürünlerin fiyatlarının 
düştüğünü de tespit etti. Portakal fiyatları yüzde 10,6, 
limon fiyatları yüzde 10,3, muz fiyatlarının yüzde 
3,8 oranında daha ucuz olduğu belirtildi. Bunun yanı 
sıra armut, kuruyemiş, tuz, un, kara buğday, pirinç, 
bezelye ve kurufasulye fiyatlarının düştüğü bildirildi.

Rusya’nın aylık minimal gıda ürünlerinin sepetinin 
fiyatı geçtiğimiz aralık itibariyle 3701,9 ruble 
seviyesine çıkarak 2016 yılının başına kıyasla yüzde 
3,5 arttı. Moskova için bu gösterge 4447,8 rubleye 
ulaşarak 2016 yılının başına kıyasla yüzde 5 oranında 
arttı.

Tereyağı ve 
salatalık zam 
şampiyonu oldu

Rusya Sağlık 
Bakanlığı, 2009 
yılından beri 
alkollü içkilerin 
tüketiminin 
azaldığını açıkladı.

FAS, havalimanlarındaki 

kafeleri
denetleyecek
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Pilotla başlayıp, pilotla bitti 
sıkıntısını biz çekiyoruz

Siyamend KAÇMAZ
ÇERÇEVE

skacmaz@gazetem.ru

BIR pilot ile başlayan 
ve yine bir pilot ile son 
bulan vizesiz seyahatin 

başlayacağı günleri sabırsızlıkla 
bekliyoruz. Zorlu geçen bir 
2016’dan sonra yeni bir sayfa 
açtığımız 2017’ye umutlarla 
girdik. En büyük umudumuz 
da o vizesiz döneme geri 
dönülmesi.

Ne gariptir ki bir pilot ile 
başlayan vizesiz geçiş süreci 
yine bir pilot ile son buldu 
geçen yıl. Tabii herkes vizelerin 
kalkmasına sebep olan pilotun 
olayını biliyor ama vizesiz ilk 
giren pilotun hikayesini de ben 
anlatayım.

2011 yılıydı, günlerden 
cumartesi ve o gece Rusya’ya 
gelen Türk vatandaşları 
için vizesiz giriş için ilk 
gündü. Bu tarihi anın hem 
fotoğrafını çekmek hem 
de haberin yapmak için o 
gece 00.00’dan sonraki ilk 
uçak için Sheremetyovo 
Havaalanı’na gittik. Türk Hava 
Yolları o tarihte o havaalanını 
kullanıyordu. Beklemeye 
başladık ve ilk uçak alana indi 
ama herkes vizeliydi. Onca 
saat orada beklemek ve o 
anı ölümsüzleştirmek için 
elimizdeki fotoğraf makineleri ile 
kalakalmıştık.

O dönemde THY Rusya 
Genel Müdürü MefailDeribaş ile 
konuşarak bir ricada bulunduk 
ve “Kimse kalmadı, herkes 
vize ile gelmiş. Kaptan pilota 
söyleseniz de vizesiz girse” 

diye rica ettik. O da içeri girip 
bu isteğimizi iletti ve o akşam 
uçağın pilotu Rusya’ya vizesiz 
giriş yapan ilk Türk vatandaşı 
oldu. O gece kaptan bize yaptığı 
açıklamada, “Hiçbir sorun 
yaşamadık. Pasaportlarımızı 
gösterip girdik. Önceleri 
sadece otelde kalabiliyorduk. 
Şimdi bu uygulama ile birlikte 
rahatlıkla dışarı çıkıp şehirde de 
gezebileceğiz” demişti.

O güzel haberi paylaştığımız 
gün gibi, maalesef o talihsiz 
haberi de “Türk-Rus ilişkilerinin 
üzerine uçak düştü” başlığı ile 
vermiştik. Ne gariptir ki bir pilot 
ile başlayan o vizesiz rejimin 
kalkması da yine bir pilot ile 
oldu. Ne kadar tesadüf değil mi!

O gece vizesiz giren ilk kişileri 
dönemin Türkiye Moskova 
Büyükelçiliği Konsolosluk 
AteşesiSubutay Koç ve 
THY Rusya Genel Müdürü 
MefailDeribaş, çiçekle karşılamış 
o güzel anı fotoğraflayarak 
ölümsüzleştirmiştik. O güzel 
anın fotoğrafını arşivden 
bulup yayınlıyayım istedim. 
Umuyorum ki bu fotoğrafın 
daha renklisini bu yıl sizlerle 
paylaşırız...
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24 KASIM ÖNCESINE  
HENÜZ GELMIŞ DEĞILIZ 
AMA GEÇECEĞIZ

BÜYÜKELÇI SUIKASTI
Sözlerine Ankara’da uğradığı 

silahlı saldırı sonucu yaşamını 
kaybeden Rusya Federasyonu 
Ankara Büyükelçisi Andrey Karlov’a 
rahmet dileyerek başlayan Berber, 
Karlov’un görevde bulunduğu 
sürede iyi ilişkilerinin olduğunu 
söyledi. Berber sözlerine şöyle 
devam etti:

“Koruma filan almıyordu. 
Jirinovski Ankara’ya geldiğinde 
Dostluk Grubu Başkanı olarak 
sayın büyükelçi ile birlikte ozaman 
yemek yemiştik. Orada da yanında 
ne koruma ne de güvenlik vardı. 
Kendisine çok güveniyordu. Sayın 
Karlov’u koruyamamaktan dolayı 
mahcubiyetimizi ve üzüntümüzü 
hep taşıyacağız. Bu bizim 
eksiğimiz.”

 SERBEST TICARET
Bizim Rusya ile diğer bölge 

ülkelerle mesela İran ile olduğu 
gibi serbest ticaret anlaşması 
yapmamız lazım. Her bir ürün için 
ticaretimizi geliştirmek adına ayrı 
ayrı kararlar alınıyor. Yeni listeler 
yayınlanıyor. Bunların ithaline izin 
veriliyor. Ama bizim 
genel bir serbest ticaret 
anlaşmasına ihtiyacımız 
var. Tabii biz Avrupa 
ile Gümrük Birliği’ne 
dahil olduğumuz için 
Avrupa’nın da buna 
onay vermesi gerekiyor. 
Türkiye’ye gelen bir ürün 
Avrupa’ya gidebiliyor. 
AB’nin de buna hayır 
dememesi lazım.

BÖLGESEL 
IŞBIRLIĞI ŞART 
Bu arada Avrasya 

Ekonomik Birliği’ne 
Türkiye’nin de dahil 
olması yönünde bir 
çalışma var.Açıkçası 
2008’de başlayan 
ve halen içinden çıkılamayan 
ekonomik krizde özellikle ABD, 
OECD ülkelerinin önümüzdeki 
dönemde nasıl davranacaklarını 
görmemiz lazım. Trump’ın hedefi 
açık. Korumacı. Dışarıdan gelen 
ürünlere vergi koyacak. Avrupa ile 
transatlantik ticaret de rafa kalkmış 
durumda. Böyle olunca da bizim 
bölgesel işbirliğine çok daha fazla 
ihtiyacımız olacak.

Dünyadaki konjonktürün Türkiye 
ve Rusya hatta İran, Irak, Suriye, 
bütün bu bölge Türkiye ve Rusya 
işbirliği yaptığı takdirde bir barış ve 
refah bölgesi haline dönüşebilir.

Türkiye ve Rusya’nın bu yönde bir 
karar almasıyla, okyanus ötesinden 
gelip de buradaki huzuru, kimse 
bozamaz.

Aslında FETÖ yapılanmasını 

dünyada ilk çözen ve bunun bir 
tabiri caizse gizli servis projesi 
olduğunu, CIA’nın özellikle Türk 
ve Müslüman coğrafyasında ya 
da Afrika gibi ülkelerde bir nevi 
örtülü operasyonlarını yapacağı 
yapılanmayı içerdiğini ilk keşfeden 
ülkelerden biri Rusya oldu. Yıllar 
önce onların oradaki okullarına 
ve yapılanmalarına karşı önlem 
aldılar. Ama işadamlarının kurduğu 
dernekler ve vakıflar onları kontrol 
edemediler. Bu STK, ABD ve 
Avrupa’dan da ciddi destek aldılar. 
Açıkçası Rusya’nın bu öngörüsü, 
bizim ise biraz gecikmiş olmamız 
bize ciddi anlamda zarar verdi.”

“ZORLAMAYLA OLMAZ”
Recai Berber, “100 milyar 

dolarlık ticaret hacmi” hedefinin 
gerçekleşme olasılığı konusunda ise 
şunları söyledi:

“Ben ticaret hacminin zorlamayla 
olmayacağı kanaatindeyim. Bizim 
Avrupa ile gümrük birliğimiz var 
ama en büyük ticaret hacmimiz 
Almanya ile. Çünkü bizde imalat 
sanayi otomotiv sektörü son yıllarda 
hızlı gelişti. Biz İngiltere ve İtalya 

ile aynı ivmeyi kazanamadık. Çünkü 
oralardaki sektörlerle örtüşmüyoruz. 

NEDEN RUS YATIRIMCI YOK?
Berber, “Neden Rus yatırımcı yok” 

sorusunu şöyle yanıtladı: “Bizim Rus 
işadamlarını da Türkiye’de yatırım 
yapmasını teşvik etmemiz lazım. 
Avrupalı işadamları ciddi anlamda 
yatırım yaptı ama Rusya’dan 
Türkiye’ye henüz doğru dürüst 
yatırım yok. Akkuyu var ama o da 
devletten devlete olan bir yatırım. 
Bunları özel sektör yatırımı olarak 
görmüyorum. 

Karşılıklı yatırımlar  
artarsa bu ticaret hacminin 
100 milyar dolara çıkması, 
sadece burada üretilenin oraya 
satılması, orada üretilenin buraya 
satılmasıyla olmaz. Buna paralel 

olarak yatırımlarla gitmesi lazım.”

RUS HEYET DAVET EDILECEK
Türk-Rus Dostluk Grubu Başkanı 

Recai Berber, bahar aylarında Rus 
dostluk grubunu Türkiye’ye davet 
etmek istediklerini de belirtti. 
Berber, “Biz parlamenter diplomasiyi 
biraz kullanmak istiyoruz. İki 
tarafından da yönetime biraz baskı 
oluşturması gerekiyor. Kesin bir 
tarih yok ama bu yıl içinde karşılıklı 
ziyaretleri yapacağız” dedi.

TBMM, Türk-Rus Dostluk Grubu 
Başkanı Berber, Gazetem aracılığıyla 
Rusya’da çalışan işadamlarına da 
tavsiyelerini şöyle anlattı:

“24 Kasım travmasını yaşayan 
işadamlarımızın son bir yıldır 
yaşadıkları sıkıntıları çok yakından 
biliyoruz. Hükümetimiz de çok 
iyi biliyor. Dolayısıyla bunun 
giderilmesi için çok ciddi çalışmalar 
yapılıyor. Bir daha böyle bir 
sıkıntının yaşanmaması için iki 
tarafında çok ciddi davranması 
gerekiyor. Özellikle bu büyükelçi 
suikastı ilişkilerin tekrar 24 
Kasım’daki gibi travma yaşanmasına 
yol açabilecek bir girişimdi ama 

bunu iki tarafta çok 
iyi okudu ve böyle bir 
şeye fırsat verilmedi.

Bu acı bir olay 
ama ilişkilere 
zarar verilmeden 
atlatılmış olması, 
hatta ilişkilerin daha 
iyi olmasına ivme 
kazandırılması, 
yorumlanması iş 
adamlarımız açısından 
önemli bir kazanımdır.

BIZ ELMANIN IKI 
YARISI GIBIYIZ 

Rusya ile 
Türkiye’nin tarih 
boyunca bölgede 
siyasi rakip olduğunu 
belirten Berber, 

“Ekonomik anlamda da birbirimizle 
rekabet edecek durumumuz yok” 
dedi.Recai Berber sözlerine şöyle 
devam etti:“Öyle bir paradoks var 
ki ekonomik olarak birbirimizi 
tamamlıyoruz. Enerji, maden, 
tahıl, orman ürünleri var o büyük 
coğrafyada. Bunlar bizde yok. 
Bizde ise imalat, sanayi, gıda ve 
turizm var. Güneşimiz, denizimiz, 
tarihimizle ön plandayız. Açıkçası 
biz birbirimizi tamamlıyoruz. Biz 
elmanın iki yarısı gibiyiz. Bir araya 
gelirsek bir bütünüz. Ama eksik 
kaldığımızda onlar da eksik, biz 
de eksiğiz. Ekonomik anlamda 
birbirimize bir entegrasyon söz 
konusu. Böyle bir paradoksu da 
yürütmek zorundayız açıkçası. 
Onun için de siyasi dostluğa çok 
büyük ihtiyaç var.”

Türkiye Büyük Millet Meclisi (TBMM), Türk-Rus Dostluk Grubu 
Başkanı Recai Berber, Rusya ve Türkiye ilişkilerinin henüz 
24 Kasım’da yaşanan uçak hadisesinden önceki duruma 
gelmediğini, ancak iki ülke lideri Vladimir Putin ve Recep 
Tayyip Erdoğan’ın ilişkileri sayesinde düzlüğe çıkıldığını 
söyledi. Berber, “Şu anda 24 Kasım uçak hadisesinden önceki 
duruma henüz gelmiş değiliz, ama geçeceğiz” dedi.

Dostluk Grubu Başkanı Gazetem Ankara
temsilcimiz Ahmet Temürrükan’a konuştu



Rusya 
Çalışma 
Bakanı 

Maksim 
Topilin, 

bu sene 
Rusların 

maaşlarına 
zam 

yapılacağını 
bildirdi. 
Topilin, 

“Maaşları 
işçi 

çıkartarak 
artırma 
gibi bir 

hedefimiz 
yok” dedi.

Rusya’da 
yabancıları 2017’de 
ne gibi yenilikler 

bekliyor?

HER sene Rusya 
Federasyonu 
kanunlarında 

yeni düzenlemeler,deği-
şiklikler,ilave maddeler 
geldiğini ülkede 
yaşayan ve bu konuları 
yakından takip edenler 
bilmektedirler.2017 
senesindede bu sistem 
değişmedi ve birçok 
kanunda yeni uygu-
lamalara geçilmesi 1 
Ocak 2017 tarihi itiba-
rıyla başladı.

Rusya’da 
yaşayan ve çalışan 
yabancıları,yatırım 
yapan yabancıları 
ilgilendiren göçmenler 
ile ilgili bazı yenilikleri 
aşağıda kısaca 
anlatacağım.

Öncelikle RVP yani 
süreli olarak 2017 
senesinde Rusya’da 
oturum-yaşam hakkı 
verilecek göçmen sayısı 
110 bin 880 kişi olarak 
belirlendi. Bu sayı 
2016 senesine göre 
15 bin kişi azaltıldı. 
2016 senesinde sayı 
125 bin 900 olarak 
belirlenmişti.

Yabancılar için 
uygulanan zorunlu 
sağlık sigortası 
kanununda yapılan 
değişiklikle Rusya’da 
iş sözleşmesiyle 
çalışan Ermenistan, 
Kırgızistan,Beyaz 
Rusya ve Kazakistan 
vatandaşları için 
zorunlu sağlık sigortası 
poliçesi ücretsiz hale 
getirildi.

Rusya 
Federasyonu’nda 
paralı olarak sözleşmeli 
personel şeklinde 
askerlik yapmak 
isteyen yabancı 
ülke vatandaşları 
talip oldukları görev 
için bu alanda bilgi 
ve eğitim sahibi 
olduklarını diploma ile 
belgelendirmek zorunda 
kalacaklar.

Bazı ekonomik 
faaliyetlerde ve iş 
kollarında yabancı 
işçi kullanımı oranları 
değiştirildi,buna göre 
karayolu taşımacılığı 
yapan şirketlerde 
yabancı personel sayısı 
yüzde 30 oranına 
indirildi.2016 senesinde 
bu oran yüzde 40 
şeklindeydi.Diğer 
sektörlerdeki mevcut 

oran ve yasaklar 
aynen korunmaya 
devam edilecek 2017 
senesinde de.

Patent sahibi 
yabacılar için işveren 
tarafından ödenen ilave 
patent vergisi 2017 
için 1623 ruble olarak 
belirlendi.Bu tutar 2016 
senesinde 1514 ruble 
olarak ödeniyordu.

2017 senesinde 
Rusya’ya gelen 
göçmen hareketlerinde 
Ukrayna,Türkiye,Kuzey 
Afrika,Orta Doğu 
ülkelerinden gelen 
göçmenhareketleri 
daha fazla titizlikle 
kontrol edilecek,bölge 
göçmen büroları 
kendilerine kara listeler 
oluşturacaklar.

Ukrayna 
vatandaşları çalışmak 
için mutlak patent 
uygulamasına tabi 
olacaklardır.Ukrayna iç 
pasaportu ile Rusya’ya 
gelmek halen geçerli 
olmasına karşın 
bazı federal göçmen 
büroları Ukrayna 
vatandaşlarından 
uluslararası 
pasaport kullanma 
zorunluluğunu talep 
edebilecekler.

Rusya’ya çalışma 
amaçlı gelen 
yabancılardan Rusya 
dili ve tarihi bilgi oranı 
belgesi adı altında kesin 
olmamakla beraber 
bin ruble harç parası 
alınacaktır.İstatiksel 
amaçlı verilen bu belge 
harcı sayesinde bütçeye 
katkı sağlanması ve 
toplanan paranın yüzde 
80’lik bölümünün 
yerel belediye 
bütçelerine aktarılması 
planlanmaktadır.

En önemli değişiklik 
22 Aralık 2016 
tarihinde meclise 
sunulan kanun tasarısı 
onaylandı,buna göre; 
Moskova ve ilçelerinde, 
St Petersburg ve 
ilçelerinde olmak 
üzere ilk defa göçmen 
kanunu ihlali yapan 
göçmenler mahkemeye 
başvurarak kendilerine 
verilen deportcezasını 
kaldırabilecekler. 
Bu düzenleme 
Rusya Anayasa 
Mahkemesi’nin vermiş 
olduğu bir karar 
çerçevesinde yapıldı.

HUKUK KÖŞESİ
avukatrusya@gmail.com

K. Av. Ender  KARATAŞ
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Maaşları,

işçi çıkartarak 

artırma gibi bir

hedefimiz yok

RUSYA Çalışma Bakanı 
Maksim Topilin 
“Rossiyskaya Gazeta”ya 

verdiği röportajda, işsizlik 
ve maaşlar başta olmak 
üzere birçok konuya açıklık 
getirdi: “2016 yılında 34 
bölgenin desteklenmesine 
ilişkin önlem paketini 
hayata geçirdik. Bunlar, kriz 
noktasının olduğu bölgeleri, 
büyük işletmelerdeki sorunları 
kapsıyor.

Geçici istihdam programının 
finansmanına, personellerin 
eğitimine federal bütçeden 
2 milyar rubleden fazla 
aktardık. Bu bölgelerin 
değişen durumlara hızlı bir 
şekilde tepki göstermelerini ve 
işçilerin ek istihdam imkanı 
elde etmelerini sağlayacak. 
İşletmelere zor durumlara 
kadrolarını korumakta 
yardımcı olmak çok gerekli 
bir iş. İşverenler, çoğu zaman 
kalifiye işçi bulamamaktan 
yakınıyorlar.

İşçileri çıkartan şirketlerin 
ekonomik durum düzeldikten 
sonra yeniden işçi almaları 
ciddi masraflara neden oluyor. 

Bugün kadro konusu o kadar 
önemli ki, işverenler işçilerine 
daha olumlu yaklaşıyorlar, hatta 
bazıları işçilerinin sağlıklarını 
korumaları için servisler 
kuruyorlar.

Şu anda istihdam 
merkezlerinde 900 binden 
daha az işsiz vatandaş 
kayıtlı. Genel olarak işsiz 
sayısı ise 4 milyondan fazla. 
Bu 2015’ten daha az. İşçi 
piyasası ekonominin aynası 

gibi. İstihdam 
kapasitesi 
gerektiği kadardır. 
Hiç kimse bilerek 
bunu kısıtlamıyor. 
Eğer işverenin 
küçülmeye gitmesi 
gerekiyorsa 
bizden izin 
istemiyor, fakat 
istihdam servisine 
haber veriyor. 
Hiçbir zaman biz 
birisine talimat 
verip işçi çıkar 
demedik.

ROBOTLAR ÖNDE
İşletmelerde 

gelişim yerinde 
saymıyor. Bu süreç 
uzun yıllardır 
devam ediyor. 
Bir zamanlar ışık 
yoktu, telefon ve 
internet yoktu.

Tüm bunların 
hayatımıza 
girmesinin 
ardından işçi 
piyasası da değişti, 
ama işsizlik 
yükseldi mi? 
Hayır. Sürekli yeni 

teknolojiler üretiliyor ve buna 
sakince yaklaşmamız gerek. 
Daha çok robot kullanılması 
bunları programlayacak daha 
fazla insana ihtiyacımızın 
olacağı anlamına geliyor.”

2017 YILI IŞSIZLIK 
AÇISINDAN NASIL OLACAK? 
Rusya Çalışma Bakanı 

Maksim Topilin, işsizlik 
durumuyla ilgili ise “İşsizliğin 
artmayacağını düşünüyorum, 
büyük ihtimalle 2016 
seviyesinde olacak. Maaşlar ise 
bizim değerlendirmelerimize 
göre artacak. Bunda devlet 
başkanının ilgili talimatı 
da önemli rol oynayacak. 
Devlet başkanının talimatı 
kadrolar kısıtlanarak 
gerçekleştirilmeyecek.

Maaşları işçi çıkartarak 
artırma gibi bir hedefimiz 
yok. 2012 yılında maaşların 
artmasıyla birlikte kamu 
kuruluşlarının hizmet 
kalitesinin artırılması gibi kilit 
değerde bir hedefimiz vardı. 
Bunun uygulanması için işçilere 
yeni talepler sunuluyor.

Hiç şüphesiz ki, devlet 
başkanının talimatı yerine 
getirilecek. İlgili çalışmalar 
bölge yönetimleriyle 
yürütülüyor. Şüpheli sektörlerin 
azaltılması için hangi önlemler 
alınacak. 

 Bazılarının vergi ödememesi 
sebebiyle birçok hizmet 
başta sağlık sektörü finanse 
edilemiyor.

Ayrıca, bölgesel bütçeler 
ciddi yük altındalar. Çünkü 
onlar çalışmayan insanların 
yerine zorunlu sağlık sigorta 
sistemini kendileri finanse 
ediyorlar” diye konuştu. 

YABANCI IŞÇI SAYISI AZALDI
Topilin ayrıca, “Uzmanlar, 

yabancı iş gücü olmadan 
yaşayamayacağımızı söylüyorlar. 
Belki bazı sektörlerde evet, 
öyle. Ama göçmen sayısının 
azalmasıyla hiçbir şey 
değişmedi. Bazı alanlarda 
yabancı işçilerin yerini Rus 
vatandaşlar aldı. İşverenler 
ve sendikalarla görüşmeye 
devam ediyoruz. İki değerin eşit 
olması gerek. Fakat işverenler, 
maaşlara yapılacak zamların 
aşama aşama olması gerektiğini 
dile getiriyorlar” açıklamasını 
yaptı.



2016’da Moskova’da 
yatırım projelerinin 
payı yüzde 87 oldu

Moskova’da ikinci el 
konut piyasasında  
metrekare fiyatı azaldı

MOSKOVA Şehir İnşaat 
Politikası Departmanı, 

2016 yılında Moskova’da 
yatırım projelerinin toplam 
inşaat hacmindeki payının 
yüzde 87’ye ulaştığını 
bildirdi. 

Departmandan yapılan 
açıklamada, yatırım 
projelerinin payının bir 
sene önce de aynı seviyede 
olduğu belirtildi. 2010 yılında 
başkentin toplam inşaat 

hacmindeki yatırım projeleri 
payının yüzde 79 seviyesinde 
olduğuna dikkat çekildi. 

NDV Nedvijimost Basın 
Servisi, Moskova’da ikinci 

el gayrimenkul piyasasında 
metrekare fiyatının Aralık 2016 
itibarıyla yüzde 3 oranında 
azaldığını bildirdi.

Analistlerin verilerine 
göre, Aralık ayında ortalama 
metrekare fiyatı 194,5 bin 
ruble seviyesindeydi. Daha 
önce uzmanlar, Rusya’da 
gayrimenkul fiyatlarının 2019 
yılına kadar yılda yüzde 5-7 

oranında düşmeye devam 
edeceğini belirttiler. “İNKOM 
Nedvijimost” ikinci el piyasası 
departmanı başkanı Sergey 
Şlom, yakın gelecekte fiyat 
artışının yaşanmayacağını ifade 
etti. Şlom, 2016 yılının 11 ayı 
boyunca ikinci el piyasasındaki 
anlaşmaların yüzde 90’ının 
yüzde 10’luk indirimle 
gerçekleştiğine dikkat çekti. 
Daire alımında ortalama bütçe 
7 milyon 850 bin rubleye düştü.
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MOSKOVA Oblastı 
İnşaat Denetleme 
Kurumunun 

(Glavgosstroynadzor) resmi 
sayfasından yapılan açık-
lamada 2018 yılına kadar 
Podmoskovye’de bulunan 
Vidnoye’de 53 bin metreka-
relik AVM inşa edilmesinin 
planlandığı bildirildi. İnşaat 
sahibinin Volga-Traid, ana 
müteahhitin Sibzarubez-
hstroy olduğu öğrenildi.

İki binadan oluşan 
ve ofisleri ile daireleri 

içeren AVM’nin Leninskiy 
Komsomol caddesinde inşa 
edilmesi planlanıyor.

AVM’nin çok salonlu 
sinema, banka şubesi, 
süpermarketler, idari 
ofisler, kahveler, restoranlar 
ve oto yıkama yerini 
içerecek beş katlı binasının 
36 bin metre kare, ofisler ve 
daireleri 19 katlı binasının 
da 16,8 bin metrekare 
olacağı bildirildi. 19 katlı 
binanın bodrum katında da 
otopark olacak.

Vidnoye’de 53 bin metrekarelik 
AVM inşa edilmesi planlanıyor.

Vidnoye’de AVM inşa edilecek

LÜKS kiralık dairelerle uğraşan 
Savills emlak ajansı, 2016 
yılında Moskova’da lüks 

konutları en çok kiralayanların 
Fransızların olduğunu açıkladı.

Konuyla ilgili yapılan açıklamada 
“2016 yılında Moskova’daki 
lüks apartmanların kiralanması 
Fransızlarda en popüler oldu. 

Ajansımıza başvuranların  
yüzde 20’si Fransızlar, yüzde 16’sı  
Ruslardı. 2016’da bir veya iki yatak 
odası olan daireler en çok talep 
gördü. Stüdyo daireleri başvuranların 
yüzde 10’u, üç yatak odası olan 
daireleri de yüzde 18’i aradı. Dört 
ve daha fazla yatak odası olan geniş 
daireler en düşük talepteydi, bu tür 

daireleri başvuranların sadece yüzde 
7’si aradı.

Kiracıların ödemeye hazır olduğu 
ortalama aylık kirası geçen yıla 
kıyasla yüzde 15 oranında düşerek 
ay başı 240 bin rubleye vardı. 2016 
yılının Aralık ayında bu gösterge 270 
bin ruble düzeyine ulaşarak 2016 
yılının zirvesine vardı”dendi.

Metropolis ofis 
gökdeleninin satış 
görüşmeleri durduruldu
AMERIKA’NIN girişimci 

şirketi Hines’in, Heitman 
yatırım fonuyla “Voykovskaya” 
metro istasyonunda bulunan 
çok fonksiyonlu kompleks 
Metropolis’in 28 bin 
metrekarelik ofis gökdeleninin 
satış görüşmelerini 
durdurduğu bildirildi.

Kommersant gazetesinde 
yer alan haberde, “Potansiyel 
alıcı, Rusya’daki siyasi 
durumu ve Donald 
Trump idaresi ile Rusya 
hükümetinin ilişkilerini 
değerlendirmek için 
görüşmeleri durdurmak 

istedi. Şimdi Rusya’da çalışan 
birçok Amerikan şirketi aynı 
tavrı takındı” ifadesi yer aldı.

Gazete, 2015 yılında 
yaptırımların Hines şirketine 
Metropolis’teki iki diğer ofis 
binasının satış anlaşmasının 
imzalanmasına engel 
olmadığını belirtti. Halen 
girişimci bu alanları PPF Real 
Estate ile birlikte yönetiyor.

Rusya Direkt Yatırımlar 
Fonu, Birleşik Arap 
Emirlikleri’nden Mubadala 
Fonu ve Accent grubu Heitman 
şirketinden ofislerin satın 
alınmasıyla ilgileniyorlar. 

Moskova’daki 

lüks 
apartmanlar 
Fransızların 
ilgisini çekti

Rusya Merkez Bankası, Rus 
bankalarının 2016 yılının ocak-
kasım aylarında toplam hacmi 

1,3 trilyon ruble olan 750 bin ipotek 
kredisi verdiğini açıkladı.

Merkez Bankası’nın resmi 
sayfasından yapılan açıklamada, 
“2016 yılının ocak-kasım aylarında 
Rusya bankaları toplam hacmi 1,3 
trilyon ruble olan 750 bin ipotek 
kredisi verdi. Önceki yılın aynı 
döneme kıyasla bu gösterge yüzde 

31,1 oranında arttı“ denildi.
Bunun yanı sıra geçtiğimiz 1 

Aralık itibariyle ipotek borcunun 
hacmi 4,425 trilyon rubleye ulaştı.

İpotek devlet desteği programı 
bitmek üzere olduğu için 2016 yılının 
Kasım ayında ipotek kredilerin 
hacmi yaklaşık yüzde 10 oranında 
arttı. Aynı zamanda geçtiğimiz ekim 
ayında yüzde 12,44 olan ortalama 
ipotek kredi faizi, kasım ayında yüzde 
12,16’ya düştü.

Rusya bankaları 
2016 yılının ocak-

kasım aylarında 
toplam hacmi 1,3 
trilyon ruble olan 

750 bin ipotek 
kredisi verdi.

Rusya bankaları 750 bin 
ipotek kredisi verdi
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RUSYA Ekonomik Kalkınma 
Bakanı Maksim Oreşkin, Rus 

ekonomisindeki durumun ve 
yürütülen ekonomik politikanın 
kredi derecelendirme kuruluşlarına 
Rusya’nın kredi notlarını yükseltmek 
için temel oluşturduğunu bildirdi.

Oreşkin gazetecilere yaptığı 
açıklamada, “Son yıllarda kredi 
derecelendirme kuruluşlarıyla 

çok sıkı çalıştım. Bu sene çok 
önemli değişikliklerin olduğunu 
düşünüyorum. Buna ek olarak, 
istikrarı sağlayan çok sağlıklı ve 
doğru makroekonomik politika 
yürütülüyor. Makroekonomik politika 
açısında hiçbir sapmanın olmaması 
çok önemli. Enflasyon konusundaki 
hedeflerimiz korunuyor. Ek gelirlerin 
korunmasına ilişkin karar da çok 

önemli. Tüm bu resme ekonomik 
artışın yenilenmesi de ekleniyor” 
ifadelerini kullandı.

Oreşkin sözlerine şu şekilde devam 
etti:

“Kredi derecelendirme 
kuruluşlarının tahminlerine bakarsak, 
son 2 yıl içerisinde bu kuruluşların 
bizden beklentilerinden daha 
sağlam sonuçlar gösteriyoruz. 

Eğer üçüncü sene yine iyi sonuçlar 
göstermeye devam edersek, bu kredi 
derecelendirme kuruluşlarının kredi 
notunu değiştirmeleri için temel 
olacak.

Bizim görevimiz onlarla buluşmak, 
tüm hikayeyi anlatmak, açık olmak ve 
tüm verileri onlara sunmak. Bundan 
sonra onlar kredi notumuza ne 
yapacaklarına karar verecekler.”

Rusya’nın kredi notunun  
artırılması için potansiyel var 

DenizBank’ın Genel 
Müdürü Hakan 
Ateş, “Russia-

Summit 2017” 
turizmin liderle-

rini 28 Ocak’ta 
Rusya’da bir araya 
getirecek zirvede 

Ruble ve Türk 
lirası ile ticaretin 

önemini, işleyişini 
ve neler yapıldığını 

anlatacak.

ANTALYA’DA aralık 
ayında gerçekleş-
tirilen Mediterrian 

Summit’in ardından World 
Tourism Forum’un bölgesel 
toplantıları “Feel Global, Be 
Local” mottosuyla Rusya ile 
devam ediyor.

The Ritz Carlton Hotel’de 
gerçekleştirilecek zirvede 
yaklaşık 10 ülkeden, 25 
konuşmacı, 350 katılımcı 
10 farklı oturumda turizmin 
geleceğini masaya yatıracak. 
‘RussiaSummit 2017’yi 
turizm profesyonellerinin 
yanı sıra turizmin önde 
gelen yatırımcıları ve siyasi 

otoriteler takip edecek.
Zirvede, Türkiye’de 

bankalar arasında turizm 
sektörüne en fazla kredi 
desteği veren banka olan 
DenizBank’ın Genel Müdürü 
Hakan Ateş de bir sunum 
gerçekleştirecek. Ateş, 
ekonomideki son gelişmeler 
ışığında bölgedeki iki büyük 
güç olan Rusya ve Türkiye 
arasındaki ekonomik ilişki-
leri ve işbirliği potansiyelini 
değerlendirecek. İki ülke 
arasında ekonomik iliş-
kilerin geliştirilmesi için 
yapılması gerekenler ve bu 
kapsamda son dönemde 
gündeme gelen Deniz-
Bank’ın da öncü olduğu yerel 
para birimleri cinsinden 
ticaretin gelişmesi konu-
sunda neler yapıldığını ve 
gelecekteki planları akta-
racak.

16-18 Şubat’ta İstanbul’da 
gerçekleşecek olan Turizmin 
Davos’u World Tourism 
Forum öncesinde ‘Russi-
aSummit 2017’ turizmin 
liderlerini 28 Ocak’ta 
Rusya’da bir araya getirecek.

RUSSIA SUMMIT 2017 
ZIRVE BAŞLIKLARI
RussiaSummit 2017’de 

“Rus Pazarı’nın MICE Trend-
leri” konusunun yanı sıra 
“Bölgede yer alacak yatırım-
cıların kararlarını etkileyen 
faktörler”, “Yolculuk tarzı-
nızı değiştirecek teknolojik 
trendler”, “Destinasyon 
pazarlaması kapsamında 
etkili turizm pazarlamasına 
yönelik araçlar”, “Konak-
lamada yeni pazarlama 
trendleri”, “Yeni lüks seyahat 
trendleri” konuları masaya 
yatırılacak.

Hükümetten rublenin 
istikrarı için önlemler
EKONOMIK Kalkınma Bakanı Maksim Oreşkin, 

Rusya hükümeti ve Merkez Bankası’nın ruble 
kurunun istikrara kavuşması için ek petrol ve 
doğalgaz gelirlerinin harcamalarını kısıtlama kararı 
dışında ek önlemleri görüşmediğini bildirdi.

Rusya hükümeti tüm ek petrol ve doğalgaz 
gelirlerini ek harcamalara değil rezerv harcamalarını 
kısıtlamaya yönlendirme kararı aldı. Konuyla ilgili 
açıklama yapan Maliye Bakanı AntonSiluanov, bu 
kararın Merkez Bankası’na ruble kurunun istikrara 
kavuşması için manevra şansı tanıyacağını belirtti. 

Gelirlerin korunması dışında başka önlemlerin 
görüşülüp görüşülmediği sorusuna Oreşkin, “Hiçbir 
şekilde başka önlemler görüşülmüyor” dedi.

DENIZBANK, MOSKOVA’DA
YEREL PARA BIRIMI
ILE TICARETI 
ANLATACAK

VTB Bank Başkanı Andrey Kostin, 
VTB’nin döviz kurunda ani 

değişiklikler beklemediğini ve ruble 
kurunun güçlenmesi için potansiyel 
gördüğünü açıkladı.

Kostin konuyla ilgili yaptığı 
açıklamada, “Ruble kurunun güçlenmesi 
için potansiyel olduğunu düşünüyoruz. 
Ani değişiklikler ve ani dalgalanma 
beklemiyoruz. Bu doğru bir politika 
ve ben bunun döviz piyasasını ciddi 
anlamda etkilememesi halinde 
tamamen destekliyorum. Bankalar 
Merkez Bankası’nın dalgalanmalarını 
hafifletecek mevcut politika koşullarında 
çalışıyorlar” dedi.

Daha önce Başbakan Yardımcısı İgor 
Şuvalov, hükümetin Merkez Bankası 
ile birlikte ruble kurunun uzun vadeli 
dalgalanmasını azaltmak için ortak 
eylem planı hazırlayacağını belirtmişti. 

VTB, ruble kurunun 
güçlenmesi için 
potansiyel görüyor

MERKEZ Bankası Basın 
Servisi tarafından 

yapılan açıklamada, “Para ve 
kredi politikası çerçevesinde 
değil de bütçe amacıyla 
dövizin alım ve satışı petrol 
fiyatının dalgalanmasının 
rublenin reel kuruna etkisini 
yumuşatıyor” ifadesi yer 
aldı.Merkez Bankası, bütçe 
kuralının geçiş durumunun 
gerçekleştirilmesi 
çerçevesinde aylık döviz 
alım hacminin aylık ek 

petrol ve doğalgaz gelirlerini 
geçmeyeceğini belirtti.

Yapılan açıklamada şu 
ifadelere de yer verildi:

“Daha önce birçok kez 
söylediğimiz gibi, bütçe 
kuralının kullanılmasıyla 
bütçe politikası rublenin 
reel kuruna istikrarlı etki 
gösterecek. Bu yüzden 
bütçenin ek petrol ve 
doğalgaz gelirlerinin 
harcanmaması kararını 
olumlu karşılıyoruz.”

Merkez Bankası dalgalı kur  
politikasından 
vazgeçmeyecek

DenizBank
Genel Müdürü 
Hakan Ateş
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BELIRLENEN sürede ödemesi 
yapılmayan patentler geçersiz kabul 
edildi. Bu sebepten dolayı geçersiz 

patent sahibi yabancı vatandaşların 
Rusya’da bulunmasının yasalara aykırı 
olduğu ve bu kişilerin Rusya’yı terk 
etmeleri gerektiği açıklandı.

Tüm bu vatandaşlara İçişleri Bakanlığı 
Moskova Göç Yönetimi’nin sistemlerinde 
ödeme yapıldığına ilişkin bilginin 
bulunmadığı SMS ile bildirildi. Buna 
rağmen, bu kişiler Saharova’da bulunan 
Göç Merkezi’ne ödemelerini doğrulamak 
için başvurmadılar.

Kuralları ihlal eden kişilerin polisler 
tarafından ele geçirilmesi halinde 
ülkeden sınır dışı edilecekleri, 5-7 bin 
ruble para cezası kesileceği ve ülkeye 
girişlerinin yasaklanacağı belirtildi.

İçişleri Bakanlığı Moskova Göç 

Yönetimi Rusya’da yasadışı yollardan 
bulunan kişilerin tespit edilmesine 
yönelik çalışmaların devam edeceğini 

bildirdi. Bu yüzden göçmenlerin patent 
ücretlerini bankalardan kendilerinin 
ödemeleri tavsiye ediliyor.

Göçmen işçilerin 7 bin patenti 
geçersiz kabul edildi

Rusya Içişleri 
Bakanlığı 

Moskova Göç 
Yönetimi, 

göçmen işçilerin 
yaklaşık 7 bin 

patentinin 
geçersiz 

olduğunu 
bildirdi.

2017 yılında Moskova’daki daire 
fiyatlarının düşmesi bekleniyor. 

İnşa edilen gayrimenkul hacmi 
taleplerin bir hayli üzerinde. 
İkinci el konut piyasasında da 
fiyatı uygun olan likidite açığı söz 
konusu. Piyasada bulunan konutlar, 
aynı zamanda birkaç veri tabanında 
yer alıyor veya sahibi tarafından 
fazla yüksek fiyatla satılıyor.

Birçok satıcı emlak fiyatlarının 
kriz öncesi seviyesine dönmesini 
bekliyor. Bütün bunlara rağmen 
uzmanlar, konutların fiyatının 

düşmeye devam edeceğini bildirdi.
‘İNKOM-Nedvizhimost’ İkinci 

el Konut Departmanı Başkanı 
Sergey Şloma, konuyla ilgili 
açıklamada tespit edilen eğilimin, 
hayal kırıklığına uğramış satıcı 
sendromu olarak bilindiğini 
dile getirdi. Emlak fiyatlarının 
artmasını ümit eden satıcılar sattığı 
konutları piyasadan çıkarmaya 
başladı ancak likiditesi düşük olan 
konutların fiyatları giderek yüzde 
5-10 oranında düşmeye devam 
ediyor.

MOSKOVA’DA 
GAYRİMENKUL 
FİYATLARI DÜŞECEK

RUSYA’NIN Yenilikçi Bölgeleri 
Kurumu Projeler Departmanı 
Başkanı Roza Semyonova, 

Gaydar forumunda yaptığı açıklamada 
Moskova’nın 2016 yılında Rusya’nın 
yenilikçi bölgelerinin listesinde önceki 
yıl 1. sırada yer alan St. Petersburg’u 
gerisinde bıraktığını bildirdi.

Semyonova, “Listenin geleneksel 
liderleri Moskova, St. Petersburg ve 
Tataristan Cumhuriyeti. 2012 yılından 
beri bu bölgeler listenin ilk 3’üne 
giriyor. Ancak bu yıl Moskova ilk sıraya 
ulaşarak St. Petersburg’u gerisinde 
bıraktı. St. Petersburg reytingin 2. 
sırasında yer aldı“ diye konuştu.

Söz konusu sıralamada Rusya’nın 
tüm bölgeleri güçlü, orta-güçlü, 
orta, orta-zayıf ve zayıf olarak 
değerlendiriliyor. Güçlü yenilikçi 
bölge grubunda Rusya’nın 11 bölgesi 
yer aldı. Listenin 4. sırasında Tomsk 
Oblastı, 5. sırada Novosibirsk Oblastı, 
6. sırada Kaluga Oblastı, 8. sırada 
Nijniy Novgorod Oblastı, 9. sırada 
Moskova Oblastı, 10. sırada Samara 
Oblastı yerleşti. 7. sırada yer alan 

Başkir Cumhuriyeti ve 11. sırada yer 
alan Krasnoyarsk Krayı güçlü yenilikçi 
bölgelerin grubuna tarihte ilk defa 
girdi.

Kırım ve Sevastopol, orta zayıf 
yenilikçi bölgelerin grubunda yer aldı. 
8 bölge içeren zayıf yenilikçi bölgelerin 
grubu bazı Sibirya ve Kuzey Kafkasya 
bölgelerinden oluşuyor.

2016 yenilikçi bölgelerin sıralaması 
bilimsel araştırmalar ve geliştirmeler, 
yenilikçi faaliyet ve yenilikçi faaliyetin 
sosyal-ekonomik şartları olmak üzere 
üç gruba ayrılan 29 faktöre dayanarak 
hazırlandı. Bu yıl ‘bölgenin yenilikçi 
aktivitesi’ adlandırılan grubu oluşan 6 
yeni gösterge de eklendi.

Bilindiği üzere Gaydar Forumu, her 
yıl düzenlenen Rusya’nın en büyük 
ekonomik etkinliklerden biri olan 
bilimsel ve pratik konferans. 1990-lı 
yılların ekonomik reformlarını yürüten 
ekonomist Egor Gaydar anısına yapılan 
Forum, 2010 yılından beri Moskova’da 
düzenleniyor. Foruma Rusya 
siyasetçileri, uzmanlar, işadamları 
katılıyor.

AVRUPA’NIN en yüksek 
asansörü Moskova 

City’de çalışmaya başladı. 
Federasyon kulesinin sahibi 
AEON şirketi, Moskova 
City’de Avrupa’nın en yüksek 
asansörünün devreye girdiğini 
açıkladı. Asansör, -2. kattan 94. 
kata çıkıyor.

Yolcu-yükleme asansörü yer 
düzeyinden 355 metre yüksekliğe, 
yeraltı katlar dahil 365 metre 
çıkıyor. Asansörün hızı saniye başı 
8 metreye varabilir ve yük taşıma 
kapasitesi de 2 ton. Asansörün 
devreye girmesi, Federasyon 
kulesinin Güney çıkışının açılış 
törenine denk geldi.

AVRUPA’NIN 
EN YÜKSEĞE ÇIKAN 
ASANSÖRÜ MOSKOVA’DA

RUSYA’NIN
YENILIKÇI BÖLGELERI
LISTESINDE ILK SIRAYA 
MOSKOVA ÇIKTI

2016 
yılında 

Moskova, 
Rusya’nın 
yenilikçi 

bölge-
lerinin 

liste-
sinde St. 

Peters-
burg’u 

gerisinde 
bıraktı.
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AVOKADO 
İÇİNDE KARİDES 

KOKTEYL

КОКТЕЙЛЬ ИЗ 
КРЕВЕТОК
1 авокадо ◊

50 грамм очищенных 
креветок ◊

10 грамм майонеза ◊
10 грамм кетчупа ◊

10 грамм лимонного 
сока ◊

10 грамм 
Дижонской горчицы 

◊
10 грамм красной 

икры ◊
Соль и перец по 

вкусу ◊

Для украшения: 
Корки от лимона (для 

розы), лист лука Порея
 (10 см.) и 3 веточки укропа.

Авокадо поделить на две 
части. Вытащить косточку из 

авокадо и помазать лимонным 
соком (чтобы не темнело), ямку от 

косточки сделать побольше. Креветки 
опустить в кипящую солёную воду на 

40 секунд.  Размешать сваренные креветки  
с майонезом, кетчупом, горчицей, лимонным 

соком , перцем и солью. Потом готовые креветки 
переложить в авокадо , сверху положить красной 

икры. Украсить блюдо. Приятного аппетита !!!

MALZEMELER:
◊ 1 adet avokado 
◊ 50 gr temizlenmiş karides
◊ 10 gr mayonez
◊ 10 gr ketçap 
◊ 10 gr limon suyu
◊ 10 gr Dijon hardal
◊ 10 gr kırmızı havyar 
◊ 1 fiske tuz 
◊ 1 fiske kara biber 

SÜSLEME İÇİN 
◊ 1 limon kabuğu (gül 

yapmak için)
◊ 1 adet pırasa (10 cm)
◊ 3 dal dere otu

AVOKADO büyükse ikiye bölün, 
küçükse üstünden bıçakla kesin, 
çekirdeğini alın. İçini biraz oyarak 

çıkartın. 
Avokado kararmaması için fırça ile limon 

suyu sürün. Küçük karidesleri tuzlu kaynar 
suda 40 saniye haşlayın, süzün. 

Çukur bir kabın içinde mayonez, ketçap, 
limon, hardal, tuz ve karabiberi karıştırın. 
Karidesleri ilave edip karıştırın. Avokadonun içine 
doldurun, üzerine kırmızı havyarını koyun, tabağa alın, 
süsleyin.

HAZIRLANIŞI

Afiyet olsun...
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Tercüme 
ve 

Danışmanlık

T.C. Konsolosluk yanı 
Metro Kievskaya



Gazetem
24 Ocak 2017 Salı 9GÜNDEM

MOSKOVA Bele-
diye Başkanı 

SergeySobyanin, 
başkentte 6 yıl 
içerisinde 40’dan 
fazla yeni otel inşa 
edildiğini bildirdi.

Yeni ticari ve 
otel kompleksi 
“Kievskiy”i ziyaret 
eden Sobyanin, “Her 
sene Moskova’ya 
gelen turist sayısı 
artıyor ve bu sene 
17,5 milyona 
ulaştı. Tahminlere 
göre, 2017 ve 
2018 yıllarında turist sayısı artmaya devam 
edecek. Bununla birlikte, turizm altyapısı da 
büyüyor ve yeni oteller inşa ediliyor” dedi. 
2017-2019 yıllarında yatırımcılar Moskova’da 
7,8 bin oda kapasiteli 49 otel inşa etmeyi 
planlıyorlar.Moskova hükümeti, otellerin 
sınıflandırılmasına ilişkin çalışmaları 
sonlandırdı. Resmi olarak 870 otele resmi 
olarak “Yıldız” verildi. Moskova’ya genel 
her turist kendi bütçesi ve isteğine göre otel 
bulma imkanına sahip. Şu anda otellerin 
yoğunluk oranı yüzde 70-75 seviyesinde.

MOSKOVA, otel arama 
sitesi RoomGuru.ru 

tarafından hazırlanan sırala-
mada ilk 3’e girdi. Sıralama 
2017 yılının ilkbahar ve 
yaz mevsimleri için yapılan 
rezervasyonların istatis-
tiğine dayanarak yapıldı. 
Moskova’nın iç turizm 
yapanların tercihinde 2. 
Sırada yer aldığı bildirildi. 
Servis, 2017 yılında turist-
lerin Moskova otellerinde 
ortalama olarak 3,5 gecelik 
rezervasyon yaptıklarını ve 
gece başı yaklaşık 3,2 bin 
ruble ödemeye hazır oldukla-
rını açıkladı.

Bunun yanı sıra söz 
konusu sıralamada ilk 
10’a St. Petersburg, Kazan, 

Kaliningrad, NijniyNo-
vgorod, Yekaterinburg, 
İrkutsk, Petrozavodsk, Kras-
nodar ve Novosibirsk girdi. 
Yaz tatili için en çok talep 
gören şehirlerin arasında 
Soçi, Anapa, Gelendzhik, 
Yalta, Kislovodsk, Aluşta, 
Feodosiya, Sivastopol, Hujir 
(Baykal) ve Svetlogorsk yer 
aldı. 2016 yılında Moskova 
Rus turistlerin en çok 
tercih ettiği şehir oldu. Bu 
sıralama da RoomGuru.ru 
sitesi tarafından hazırlandı. 
Geçen yıl turistlerin 
arasında St. Petersburg, 
Soçi, Kazan, Anapa, 
Gelendzhik, Kaliningrad, 
NijniyNovgorod, Krasnodar 
ve Yalta vardı.

TURIZM Endüstri Birliği, 
Moskova’yı seyahat için 

en güvenilir şehirlerden birisi 
ilan etti. Uzmanlar, Moskova’da 
turistlere karşı işlenen suç 
oranının dünyanın diğer önemli 
turizm şehirlerine kıyasla daha 
düşük olduğunu dile getirdiler. 
Suç oranı yılda 20-30’u 
geçmiyor.

Barzıkin Moskova FM radyo 
kanalına yaptığı açıklamada, 
“İç ve dış turizm son 3 sene 
içerisinde bir hayli arttı. 
Moskova’ya gelen yabancı 

turist sayısı ortalama yüzde 
18 oranında arttı. Güvenlik 
konusuna gelince, suç oranında 
ciddi düşüş yaşandı. Bu sadece 
başkentte değil, genel olarak 
Rusya’nın tüm şehirlerinde 
güvenlik düzeyi Avrupa’ya 
göre daha yüksek” ifadelerini 
kullandı. Barzıkin sözlerine 
şöyle devam etti:”Cep hırsızlığı 
halinde turistlere karşı bu tür 
suçlar neredeyse hiç işlenmiyor. 
Suç düzeyini analiz ederken 
terör tehdidini, sosyo-siyasi 
planlardaki değişiklikleri ve 

göç akımını dikkate almak 
gerek. Moskova sadece güvenlik 
konusunda değil turist alım kali-
tesinde de lider konumunda.”

Tatilde başkenti 4 milyon 
turist ziyaret etti. İç turizm 
severleri St. Petersburg, Krasno-
darKrayı, Kırım’ı da aktif şekilde 
ziyaret ettiler. 

Moskova, turizm güvenliğinde  
Avrupa’yı geride bıraktı

Federal Yolcu Şirketi’ (AO ‘FPK’) 
Başkanı Petr İvanov, 2016 yılında 

yolcu taşımacılığının hacminin son 6 
yıl içinde ilk defa yüzde 4 oranında 
arttığını, Voronej istikametinde de bu 
rakamın yüzde 8,2 olduğunu belirtti. 
VoronejOblast’ında 2 milyon 720 bin 
kişi RJD servislerini kullandı.

Yolcu taşımacılığının hacminin, 
045/046 ve 070/069 numaralı hızlı 
trenler olmak üzere Moskova-Voronej 
hattında giden trenler sayesinde arttığı 
öğrenildi. Belirtilen trenler sayesinde 
2015 yılında göre yolcu taşımacılığı 
hacmi yüzde 24’ten yüzde 35,5’e çıktı. 
Dolayısıyla Federal Yolcu Şirketi, 
Voronej-Moskova istikametinde 
üçüncü hızlı trenin 2017 yılının 
sonuna kadar devreye sokulmasını 
planlıyor. Gereken çalışmalardan sonra 
Voronej deposunda iki katlı trenler 
bakımdan geçebilecek. Şu an itibarıyla 
iki katlı trenlerin bakımı sadece 
Moskova’da yapılıyor.

Çocuklar ve turistler için özel 
trenlerin düzenlenmesine ilişkin 
öneri de dile getirildi. Voronej Oblastı 
Belediye Başkanı Aleksey Gordeev, 
AO ‘FPK’nın önerilerinin Belediye 
tarafından onaylanacağına yardımcı 
olacağını söyledi.

Moskova 
ile Voronej 
arasında yeni 
iki katlı tren 
sefer yapacak

Moskova’yı 17,5 
milyon turist 
ziyaret etti

Moskova, turistlerin  
tercihinde ilk 3’te

ILK olarak listeye dahil edilen 
İstanbul-Moskova uçuşları 

için sonradan iyi haber geldi ve 
Moskova listeden çıkartıldı. Tüm 
dünyada havayollarına azalan talep 
nedeniyle şirketler kemer sıkıyor. 
Maliyetlerini düşürmek için farklı 
uygulamalar yapıyor. 2015 yılı 
sonunda Rus uçağının düşürül-
mesi, ardından ekonomik küçülme 
derken 15 Temmuz süreciyle 
birlikte tarihinin en zorlu döne-

mecinde olan THY, kış sezonuyla 
birlikte birçok konuda tasarruf 
tedbirleri uygulamaya başladı.

THY, geçtiğimiz mayıs ayında ise 
iç hatlardaki ekonomi ikramlarında 
kutu servisi kaldırmıştı. Onun 
yerine yolcularına sıcak sandviç 
dağıtılmıştı. Açlığı bastıran, 
peynirli sandviçler artık dış hat 
seferlerinde de dağıtılmaya başla-
nacak. Toplam 2,5 saat uçuşlarda 
sadece sıcak sandviç verilecek.

Rusya Turizm 
Endüstri Birliği 

Başkan Yardımcısı 
Yuriy Barzıkin, 

Moskova’nın 
turizm güvenliği 

konusunda 
Avrupa’nın önüne 
geçtiğini söyledi.

THY, MOSKOVA SEFERLERINDE  
YEMEK SERVISINI 
KALDIRMAYACAK

Türk Hava 
Yolları, dış hat 

seferlerinde 2-2,5 
saatlik uçuşlara 
kadar ekonomi 

sınıfındaki 
soğuk salata ve 
meze yerine iç 
hatlardaki gibi 
yolcu arasında 

tost olarak bilinen 
sıcak sandviç 

uygulaması 
başlatıldı. 

HEM SICAK SANDVİÇ HEM 
DE KEK VERİLECEK HATLAR
Astrahan, Budapeşte, Erbil, Hurghada, 
Ljubljana, Nahçıvan, Prag, Salzburg, 
Varşova, Bağdat, Batum, Graz, 
Süleymaniye, Lviv, Napoli, Rostov, Tiflis, 
Zagrep, Bologna, Kahire, Bakü, Oblasti, 
Malta, Necef, Şarm el Şeyh, Katanya, 
İskenderiye, Kösice, Minsk, Zaporijya, 
Stavropol, Vilnius. İlk yayınlanan bu 
listede Moskova VnukovoHavaalanı’da 
yer alırken, gerek THY Rusya’nın çabaları 
ile Moskova bu listeden çıkartıldı.

SADECE SICAK SANDVİÇ  
VERİLECEK HATLAR
Soçi, Beyrut, Köstence, Bükreş, 
Selanik, Karadağ, Atina, Odesa, 
Dubrovnik, Kherson, Priştina, Üsküp, 
Tiran, Belgrad, Cluj, Dnipropetrovsk, 
Kiev, Saraybosna, Sofya ve Varna.



Soldan Sağa:
1 Örtülü, kapalı. (5) - 5 Altında bulunan ve değişik açılarda çalışabilen bıça-
ğı ile toprağı kazıyan veya yayan yol makinesi. (7) - 10 Üzüntü. (4) - 11 Soy, 
sülale. (4) - 13 Kaba, kırıcı ve hırpalayıcı. (6) - 14 Kapatılmış, hapsedilmiş 
(kimse). (6) - 15 Aleviliğe bağlı kimse (5) - 16 Morfinden kimyasal yolla 
elde edilen uyuşturucu bir madde. (5) - 18 Zihinden, belleğini kullanarak. 

(7) - 19 Gümüş balı-
ğı. (7) - 20 Kavuşma 
(7) - 26 Metropol, 
ana şehir. (3,4) - 28 
Görevini yapacak 
yeterli gücü olma-
yan. (5) - 29 Anla-
ma yeteneği, anlayış, 
akıl erdirme. (5) - 30 
Anlayışlı, uyanık, 
zeki. (6) - 32 Aday. 
(6) - 33 Kamu. (4) 
- 34 Ölüm zamanı 
(4) - 35 Akmaz, ge-
çilmez duruma ge-
tirmek. (7) - 36 Yer-
yüzü parçası, yerey, 
toprak. (5).

Yukarıdan Aşağıya:
1 Bir işin karşılığını 

vermek (6) - 2 Yerinde, uygun (4) - 3 Chlamydia trachomatis?in neden ol-
duğu konjunktiva ve korneanın kronik enfeksiyonu. (6) - 4 Ütopyayla ilgili. 
(6) - 5 Büyük anlamında bir ek. (4) - 6 İzin, müsaade. (6) - 7 Plato. (5) - 8 
El öndeliği. (2,6) - 9 Ağ tabaka. (6) - 11 Eğilmiş ve biri ötekinin arkasına 
tutunmuş birkaç kişinin üzerinden atlanılarak oynanan bir oyun. (8) - 12 
Borç ödemede güvenilir olma durumu. (5) - 15 Afete uğramış, afet görmüş 
kimse. (8) - 17 Ruanda halkından olan. (8) - 20 Evren. (6) - 21 Varmak işi. 
(5) - 22 Unutmak durumu. (6) - 23 Kaynaç. (6) - 24 Ayrı olarak, başkaca. 
(6) - 25 Öfkelenmiş, kızgın, hiddetli. (6) - 27 Kazılarak yapılmış. (5) - 30 
Yapıştırıcı olarak kullanılan madde (4) - 31 Vurdumduymaz (4).

Eylem

4,810 gram
olan bir

ağırlık ölçü
birimi

İlave

Saydam

Dünya,
cihan

Adaletli

Üç
sayısının
üleştirme
sayı sıfatı

Başüstüne
Yeşile çalan
toprak rengi

Liste başı
Bindirim

Uzun boylu
bir ağaç

Bir tür tatlı
Işık

El tezgâhında
bez dokuyan

kimse

Bir nota

Belirti

İnsan

Vilayet

Fotoğraftaki
Rusya devlet

başkanı

Atasözü

Yoğun

Giysi ve
çamaşır
dikilen
iş yeri

Şaşma
anlatan bir

söz

Açıklık

Su
samuru

Rüzgâr

Umut

Olay,
hadise

Aşağılık

Yapıştırıcı
olarak

kullanılan
madde

Uygun
bulmama Yemek

Nefesli
çalgı

Alamet

Boks vb.de
devre

Çünkü

Ab

Hayat
arkadaşı

İvmek işi

Herkesle
veya her

şeyle kolayca
uyuşabilen

Matem Şiilik
Namdar

İlişkin
Miço Kucak Bayağı

Duvar
içinde

bırakılan
oyuk

"... sporu"
(Güreş)

İnce halat

Kamer
Liste başı İsim

Kars’a
48 km.

uzaklıktaki
harabeler

Eli uz

Mualecat Utçu Donuk

Kopya
Üzerinde

odun kırılan
kütük

Davranış,
tavır
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ÇENGEL BULMACA

ÇİZGİLİ KARE BULMACA KOLAY SUDOKU

ZOR SUDOKU

 SÖZCÜK AVI

NASIL ÇÖZÜLÜR: 1’den 9’a kadar olan rakamları, dokuz tane 
3x 3’lük bloktan oluşan toplam 81 kareye ku rallara uygun bir bi-
çimde yerleştirmektir. 1’den 9’a kadar olan rakamlar her satırda, 

her sütunda ve her bölgede sadece bir kez yazılmış olmalıdır.

Bulmaca



Türk futbolundan 
bir çınar devrildi...

HAFTAYA BAKIŞ
nejatinan@gazetem.ru

Nejat İNAN SP R

UEFA Avrupa Ligi mücadelesinde 16 
Şubat’ta “Krasnodar” stadyumunda 

karşılaşacak olan Krasnodar- Fenerbahçe 
maçı biletleri satışa çıktı. Bu maçta kombine 
biletler geçerli olmayacak, fakat kombine bilet 
sahipleri için bilet alma önceliği sağlanacak. 

    Biletler 16 Ocak’tan itibaren stadyumun 
kasalarında satışa sunuldular. Bilet satışları 
iki aşamada gerçekleştirilecek. 16-29 Ocak 
tarihleri arasında öncelikli alış hakkından 
kombine bilet sahipleri faydalanacaklar.
Tüm kategorilerdeki kombine bilet sahipleri 

en fazla 4 bilet satın alabilir. 30 Ocak’tan 
itibaren ise biletler serbest satışa sunulacak. 
    Bilet fiyatları 400-3000 ruble arasında 
değişiyor. Online bilet satışları hakkında 
ise kulübün resmi sitesinden ayrıca haber 
verilecek.

Krasnodar, 
Fenerbahçe 

maçının 
bilet fiyatları 

belli oldu
Bana göre yeri 

çok uzun zaman 
doldurulamayacak 

bir başkanı İlhan 
Cavcav’ı kaybettik.

Onun sadece 
Gençlerbirliği’ne değil 
tüm futbol kulüplerine 
hizmeti var. Kulüpler 
birliğinin kuruluşundaki 
katkısını kastetmiyorum 
sadece, vizyon ve 
yöneticilik konusunda da 
birçok kulüp onu örnek 
aldı. Gençlerbirliği’nin 
duayen başkanı Cavcav, 
ekmeğin kıymetini çok 
iyi bilen bir kişiydi. 
Bugün, Gençlerbirliği 
kulübünün hiç borcu 
olmadığı gibi kasasında 
da 75 milyon TL 
var. Kulübü adına 
harcama yaparken ki 
dikkatinin altında, çocuk 
yaşında babasının aile 
şirketinde çalışması, 
veznede ve muhasebede 
bulunması, hele hele 
aile işlerinin değirmen 
işletmeciliği, fırıncılık 
yapması paranın 
kıymetini bilmesinin 
belki de en önemli 
nedeni bence.Hani 
derler ya! ‘’Ekmeğin 
kıymetini bilmek ‘’diye. 
İşte sevgili başkan 
bunu transferlerdeki 
başarısıyla idarecilerin 
ne yapması gerektiğinin 
basılmamış kitabını 
yazdı. 

Yeni yıldızlar 
keşfetmek için her 
fırsatta amatör maçları 
bile seyreden İlhan 
Cavcav, Türk futbol 
tarihinin en sansasyonel 
transferlerini de 
gerçekleştirdi. Kulüpte 
yetişen Tarık Daşgün’ü 
Fenerbahçe’ye o günkü 
parayla 100 milyon 
lira gibi astronomik 
bir miktara veren 
Cavcav, iş dünyasındaki 
tecrübesini futbol 
yöneticiliğine taşıdı. 
İlhan Cavcav, bir dönem 
Türk kulüplerinin Afrika 

kıtasına açılmasına da 
ön ayak oldu. Afrika 
kıtasındaki ülkelere 
bizzat giderek birçok 
maç izleyen Cavcav’ın 
transfer ettiği Moshoeu, 
Kushe ve Kona’nın 
başarılı performansları 
birçok Afrika kökenli 
oyuncunun Türkiye’ye 
gelmesini sağladı. Bu 
transferleri yaparken 
çok ucuza aldığı 
oyuncuları hem verim 
alarak nasıl bir futbol 
adamı olduğunu 
gösterdi, hem de 
oyuncuların nasıl vitrine 
konularak kulübe gelir 
sağlanır birçok takıma 
gösterdi. 

İlhan Cavcav, yine 
çok ucuza mal ettiği 
Nijitap Geremi’yi Real 
Madrid’e 5 milyon 
dolara gönderdi. 
Cavcav, Tarık Daşgün 
ve Geremi’nin 
bonservislerinin 
satışından elde 
edilen paraları kulüp 
tesislerinin yapımına 
büyük katkı sağladı. 
Sayın Turgut Özal’dan 
20 dönümlük bağış 
alma başarısı çok 
önemli bir başarıydı. 
Kendi adıyla anılan 
Beştepe’deki tesisin 
hayata geçmesi böyle 
başladı. İlhan Cavcav 
hasta yatağında bile 
kulübüne hizmetten 
geri kalmadı. Atletico 
Paranaense Kulübünden 
transfer edilen Renato 
Escobar Baruffi’ye 
imzayı, yatmakta olduğu 
hastanede attırmış bir 
kişilikti.

Gençlerbirliği, İlhan 
Cavcav’ın 37 yıllık 
görev süresinde 42 
farklı teknik direktörle 
çalıştı. Buna rağmen 
Tüm teknik adamlar 
arasında en çok 
saygıyla anılan kişi oldu. 
Rahmetle anacağız. 
Ama yerini doldurmak 
çok zor olacak.

RUSYA Futbol Birliği, yaklaşık 177 bin 
kişinin 2017 FIFA Konfederasyonlar 

Kupası ve 2018 Dünya Kupası’nda gönüllü 
olmak istediğini bildirdi. Rusya Futbol 
Birliği’nden yapılan açıklamada, “Gönüllü 
sayısında 2017 FIFA Konfederasyonlar Kupası 
ve 2018 Dünya Kupası alınan taleplerde rekor 
kırdı. 1 Haziran-30 Aralık tarihleri arasında 
Rusya-2018 organizasyon komitesine 
yardımcı olmak isteyen gönüllü sayısı 177 
bine ulaştı” denildi.

Gönüllü kampanyasını 1 Haziran 2016’da 
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin ve 
FIFA Başkanı Gianni İnfantino başlattı. 
Konfederasyon Kupası’na 5 binden fazla 
kişi ve Dünya Kupası’na 15 binden fazla kişi 
katılacak. 

177 BİN KİŞİ 
GÖNÜLLÜ OLMAK 

İSTİYOR

THY Avrupa Ligi’nde yer 
alan 16 takımın genel 

menajerlerinin katılımıyla 
yapılan anket sonucunda, 
organizasyonun en iyi 
antrenörü Fenerbahçe’nin 
Sırp başantrenörü Zeljko 
Obradovic gösterildi. Bu 
sezonun en zorlu rakipleri 
sıralamasında CSKA Moskova, 
birinciliğe yerleşti.

Avrupa Ligi’nin internet 
sitesinde, takımların genel 
menajerlerinin katılımıyla 
düzenlenen anketin ilk 
sonuçları açıklandı.

Ankete göre ligin en 
iyi antrenörü, yüzde 
31,25 oy alan Obradovic 
olarak belirlendi. Sırp 
antrenörü, yüzde 25 oyla 
CSKA Moskova’dan Yunan 
Dimitris Itoudis ve yüzde 
18,75 oyla Baskonia’dan 
İspanyol Sito Alonso izledi. 
Darüşşafaka Doğuş’un ABD’li 
başantrenörü David Blatt ise 
yüzde 12,5 oyla dördüncü 
sırada yer aldı.

Rus temsilcisi CSKA 
Moskova ve İspanyol ekibi 
Real Madrid, yüzde yüz oy 
alarak bu yıl İstanbul’da 
düzenlenecek Dörtlü Final’in 
mutlak adayları olarak 
gösterildi. Dörtlü Final için 
Fenerbahçe yüzde 93,3, Yunan 
ekibi Olympiakos da yüzde 
53,3 ile en çok oy alan diğer 
iki takım oldu.

En zorlu kim?
Bu sezonun en zorlu 

rakipleri sıralamasında 
CSKA Moskova, yüzde 43,75 
oyla birinciliğe yerleşti. 
Olympiakos’un yüzde 18,75 
oyla ikinci olduğu sıralamada, 
Alman ekibi Brose Bamberg 
ise yüzde 12,5 oyla üçüncü 
basamakta kendine yer buldu.

Baskonia, yüzde 25 oyla 
izlemesi en keyifli takımların 
başında geldi. İspanyol 
ekibini yüzde 18,75 oyla 
CSKA Moskova ve Real 
Madrid, yüzde 12,5 oyla 
Darüşşafaka Doğuş ve İsrail 
temsilcisi Maccabi FOX takip 
etti.

Kızılyıldız MTS, elde ettiği 
yüzde 56,25 oyla en etkili 
taraftara sahip takım unvanını 
aldı. Sırp temsilcisini yüzde 
12,5 oyla Fenerbahçe ve 
Galatasaray Odeabank izledi.

Litvanya ekibi Zalgiris, 
yüzde 56,25 oyla en iyi 
arenaya sahip takımlar 
sıralamasında zirvede yer 
aldı. Fenerbahçe, yüzde 18,75 
oyla Zalgiris’in ardından 
ikinci sıraya yerleşti.

Avrupa Ligi maçı izlemek 
için ziyaret edilebilecek en 
güzel şehir, oyların yüzde 
50’sini alan Barcelona olarak 
gösterildi. Yüzde 18,75 oyla 
Madrid’in ikincilikte yer 
aldığı alanda, yüzde 12,5 oyla 
İstanbul ve Milano üçüncü 
sırayı paylaştı.

Avrupa Ligi’nde en 
zorlu rakip CSKA, en 
iyi antrenör Obradoviç

Spor Toto Süper 
Lig ekiplerinden 

Gaziantepspor, Rusya 
Premier Lig takımlarından 
Ufa’da oynayan Brezilyalı 
orta saha oyuncusu Marcio 
de Souza Gregorio Junior’ı 
(Marcinho) 1,5 yıllığına 
kadrosuna kattı.

Kırmızı-siyahlı kulüpten 
yapılan açıklamada, 
Rusya Premier Lig ekibi 
Ufa’dan transfer edilen 30 
yaşındaki oyuncunun resmi 
sözleşmeye imza attığı 
belirtildi.

Açıklamada, “Marcinho’ya 
‘hoş geldin’ diyor, kırmızı-
siyahlı formamız altında 
başarılar diliyoruz.” ifadesi 
kullanıldı.

Rusya’yı mercek altında 

tutan Gaziantepspor, daha 
önceki yıllarda Rusya’da 
top koşturan kaleci 
Karchemaskas ve Lokomotiv 
Moskova’da oynayan İbricic’i 
de transfer etmişti.

Rusya’dan Gaziantep’e gitti
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SÖZ konusu satış maki-
neleri Şeremetyevo ve 
Domodedovo havalimanla-

rında bulunuyor. Yakında uzay 
yemekleri satılan makineler 
Vnukovo havalimanında da yer 
alacak. Vedernikov, “Geçen yılın 
sonunda Şeremetyevo ve Domo-
dedovo havalimanlarında uzay 
yemeklerinin satıldığı otomatik 
makineleri yerleştirdik. Vnukovo 
havalimanının da başvurusu 
geldi. Kredi kartıyla ödenmesi 
de mümkün çünkü havalimanla-
rındaki tüm satış makinelerinde 
kredi kartlarının geçerli olması 
şarttır“ diye konuştu.

MAKINE DEVREYE GIRDI
Aeroexpress Şirketi Sözcüsü, 

uzay yemeklerinin satıldığı 
makinenin Şeremetyevo 
havalimanına geçen aralık 
ayında yerleştirildiğini açıkladı. 
Söz konusu satış makinesi 
Aeroexpress terminalinde 
yürüyen merdivenlerin yanında 
bulunuyor. Domodedovo 
Havalimanı Sözcüsü de uzay 
yemekleri satıldığı makinenin 

devreye girdiğini doğruladı.
Uzay yemeklerinin satıldığı 

makinelerde borş ve rassolnik 
çorbaları, kuzu eti, meyveli 
süzme peynir gibi çeşitli 
yemekler var. Bir tüpün 
fiyatı 300 ruble. Eylül ayında 
makinelerden uzay konserveleri 
de satılmaya başladı. Uzay 
yemeklerinin satıldığı ilk makine 
2015’in şubat ayında VDNH’nın 
‘Uzay’ mekanında yerleştirildi. 
Sonra satış makineleri VDNH’nin 
‘Politeknik’ mekanında, 
Moskova Planetaryumında, 
Belorusskiy ve Leningradskiy 
tren istasyonlarında devreye 
girdi. İleride söz konusu 
satış makinelerinin Moskova 
üniversitelerinde, petrol 
istasyonlarında ve Devlet 
Dumasında yerleştirilmesi 
planlanıyor. 

HEDIYELIK EŞYA OLARAK 
ILGI ÇEKEBILIR
Pazarlama Esnaf Birliği 

Konseyi Başkanı İgor 
Berezin, uzay yemeklerinin 
hediyelik eşya olarak popüler 
olabileceğini düşünüyor. 
Berezin, “Havalimanlarına 
gelenlerin vakti çok, borş gibi 
yemek restoranda veya kahvede 
yiyebilir, havalimanlarında öyle 

bir imkan var, Rus mutfağı her 
yerde var. Ancak uzay yemekleri 
hediye eşya olarak yabancı 
turistlerin ilgisini çekebilir. Uzay 
yemeklerinin tadına bakmak 
isteyenler çok olacak“ diye 
konuştu.

Berezin, hava yolları 
şirketlerin bunu teşvik edeceği 
için uzay yemeklerinin yüksek 
talep göreceğini dile getirerek 
şöyle devam etti:

YOLCU KAPASITESI YÜKSEK
“Havalimanlarımızın 

yolcu kapasitesi pek yüksek, 
her birinin yıllık kapasitesi 
30 milyon yolcu civarında 
bulunuyor. Dolayısıyla 
yolcuların beşte biri uzay 
yemeklerini alırsa yüksek 
talep bekliyoruz. Ek talep, bu 
yemeklerin tadına ve beslenme 
özelliklerinin yanı sıra yolcuların 
bu ürünleri uçaklara alıp 
almayacağını kontrol edecek 
hava yolları şirketlerinin 
tutumuna bağlı.“

Rusya Uçuş Personeli 
Sendikası Başkanı Miroslav 
Boyçuk, pilotların normal 
yemeklerini tercih ettiğini anlattı 
ancak uzay yemeklerinin egzotik 
yemek olarak alınabildiğini 
belirtti.

MOSKOVA’NIN 
HAVALIMANLARINDA DA
UZAY YEMEKLERI

Rusya’da 26,8 milyon 
akıllı telefon satıldı
INTERFAKS Haber Ajansı, 

2016 yılında Rusya’da akıllı 
telefonların satışlarının yüzde 
26 oranında arttığını ve orta-
lama cihaz fiyatının 12,3 bin 
rubleye çıktığını açıkladı.

Geçen yıl içinde toplam 
olarak 26,8 milyon akıllı telefon 
satıldı. Onların ağırlıklı kısmı, 
LTE teknolojisi olan akıllı 
telefonların tüm satışların 
yüzde 53’ü olduğu tespit edildi. 

Bunun yanı sıra tuşlu 
telefonların satışları düşmeye 
devam ediyor. 

2016’da satılan tuşlu 
telefonların sayısı yüzde 14 
düşerek 10,9 milyon taneye 
indi. 

2017 yılında akıllı 
telefonların satışları, 2016 
yılının düzeyinde kalması 
bekleniyor.

Ruslar, neden Türk 
vatandaşlığı almıyor?
BFM.ru haber sitesi Valeriya 

Mozganova’nın imzası ile 
yayınladığı yazıda Rus vatandaş-
larının yatırım yolu ile vatan-
daşlık aldıkları ülkeleri ve neden 
Türkiye’nin rağbet görmediğini 
yazdı.

Haber sitesi Mozganova’nın 
konuyla ilgili yazısını şöyle 
paylaştı: “Türk hükümetinin 
resmi sitesinde yer alan 
bilgiye göre, ülke hükümeti 
yabancıların yatırımlar 
karşılığında daha aktif 
şekilde Türk vatandaşlığı için 
başvurmalarını sağlamak için 

yasalarda değişiklik yapmak 
istiyorlar. Seçeneklerden birisi, 
1 milyon dolar değerinde 
gayrimenkul almak ve bu 
gayrimenkulü 3 yıl boyunca 
satmamak.

Yatırımlar karşılığında 
vatandaşlık almak tüm dünyada 
yaygın bir kural. Tranio Yönetici 
Ortağı Georgiy Kacmazov, 
Türkiye’nin inisiyatiflerinin 
Rus vatandaşlarını pek 
etkilemeyeceğini belirterek, 
Rusların önceden de olduğu gibi 
Kıbrıs ve Malta’da vatandaşlık 
alacaklarını söyledi.”SATILACAKUzay yemekleri Labo-

ratuvarı Müdürü Andrey 
Vedernikov, Moskova’nın 
havalimanlarında uzay 
yemeklerinin satıldığı 
otomatik makinelerin 
yerleştirildiğini açıkladı. 

Putin, 
Hugo 

Chaves 
ödülüne 

layık 
görüldü

VENEZUELA 
Cumhurbaşkanı 

Nicolas Maduro, 
Rusya Devlet Başkanı 
Vladimir Putin’in Hugo 
Chaves ödülüne layık 
görüldüğünü açıkladı.

El Nacional’da 
yer alan habere 
göre, Maduro 18 

Ocak’ta Miraflores Başkanlık Sarayı’nda 
düzenlenen basın konferansında Maduro, 
Putin’in stratejik bakış açısına dikkat çekti.

VIMPELKOM (Beeline 
olarak bilinen marka) 

ve MTS, müşterilerine 
mikro kredi hizmeti 
sunmaya başladılar. 
“VımpelKom” Basın 
Servisi m24.ru’ya yaptığı 
açıklamada, bu hizmetten 
sadece “Doveritelnıy 
Platej” hizmetine bağlı olan 
müşteriler faydalanabi-

lecek. Ödemeler telefon hesabından ve 
banka kartından kesilecek.

Telefon 
operatörleri 
müşterilerine 

mikro 
krediler 
sunuyor


